

Zápis ze třetího otevřeného zasedání SSH FF UK

15. 1. 2026

Schůze zahájena v 17:12

Přítomni jsou: předsedkyně Tereza Hálová , tajemnice Ema Jandová, pokladní Kateřina Karbanová a člen výboru Matěj Říha. Za DK se dostavili předseda DK Šimon Baldík a Nikola Sušická. Dále jsou přítomni Luis Velázquez, Jonáš Vicherek, Lucie Dvořáková, Kateřina Stará, Marek Panocha, Vojtěch Šimák, Václav Paděra, Karel Havlovic a Vlastimil Křišťan.

Zápis zhotovila Ema Jandová

Program:

1. Úvod
2. Schválení programu
3. Uplynulé akce
4. Nadcházející akce
5. Spolkonarozeniny
6. Finance
7. Různé
8. Závěr

1. Úvod

- Předsedkyně Tereza Hálová přivítala všechny přítomné a zahájila schůzi.

2. Schválení programu

- Předsedkyně Tereza Hálová navrhuje změnu programu ve smyslu zařazení bodů *Spolkonarozeniny* a *Finance* mezi body *Nadcházející akce* a *Různé*.
⇒ Změna programu byla schválena poměrem hlasů 4-0-1.

3. Uplynulé akce

- 9.12. - Představení studentské práce: Bc. Klára Šafaříková - Christianizace v českých zemích a v Dánsku očima vybraných narativních pramenů
 - Klára Šafaříková předala pozitivní zpětnou vazbu, Štěpán Šamberger, který měl akci na starost, také nereportuje žádný problém, diktafon se ověřil a fungoval, jak měl.
- 10.12. - Deskoffky

- Díky intenzivnější propagaci na sociálních sítích se návštěvnost Deskoffek zvětšuje.
- 16.12. - Vánoční večírek
 - Dostali jsme velmi pozitivní zpětnou vazbu.
 - Prostor byl velmi vyhovující, Pivní Jistota byla vstřícná a komunikativní.
 - Množství objednaného občerstvení v podobě chlebíčků a řízků bylo dostačující.
 - I do budoucna doporučujeme prostřednictvím sekretariátu pozvat všechny vyučující.
- 2.1. - Spolkohraní
 - Akce bohužel neměla velký úspěch, účastnily se pouze dvě osoby, po půl hodině byla rozpuštěna. Příčinou je pravděpodobně nedostatečně brzká propagace akce a realizace během vánočního volna.
- 8.1. - Filmový klub: Poslední mohykán
 - Promítání proběhlo bez problému.
 - Místnost kinosálu byla poměrně nevhodná svou velikostí. Pro budoucí filmové kluby se pokusíme i nadále využívat primárně místnosti P200.
- 10.1. - FFabula na dni otevřených dveří FF UK
 - Stánek měl obrovský úspěch, zájemci o studium měli možnost získat potřebné informace a doporučení.
 - Jako každý rok zaznamenáváme po DOD razantní zvýšení zájmu o přípravné kurzy.
 - Doporučení pro další akci tohoto typu:
 - Vytvoření pouze jednoho, oboustranného letáku propagujícího přípravné kurzy, SSH FF UK i časopis Obscura (v minulosti se jednalo o samostatné letáčky)
 - Připravení krátké prezentace představující spolek i obor a zasazení se o samostatnou přednášku v rámci DOD
 - Příprava většího množství výtisků časopisu Obscura, o který byl velký zájem
 - Umístění QR kódů odkazujících na naše sociální sítě
 - Vytištění příslušných studijních plánů
- 12.1. - Úvod do Erasmu
 - Vše proběhlo v pořádku.
 - Pro příště by se jako vhodnější jevila místnost P201.
- 14.1. – Deskoffky
 - Opět velká účast, za kterou vděčíme primárně propagaci.

4. nadcházející akce

- 25.1. - Návštěva památníku Jana Palacha – ve spolupráci se StRadou

- Organizaci zajišťuje StRada.
- 27.1. - komentovaná prohlídka Národního památníku hrdinů heydrichiády
 - Přihlásilo se zatím 11 zájemců.
 - Vše potřebné je připraveno.
- 19.2. Uvedení Obscure
 - O organizaci se stará tým Obscure. Ffabula vypomáhá pouze s propagací, tj. přesdílením grafiky a dalších propagačních materiálů na svých sociálních sítích a vyvěšením na nástěnce.
 - Akce proběhne od 19:00 v kavárně Na Boršově.
 - Základní line-up je potvrzen, diskuse se bude účastnit 8 autorů.
 - Fakulta slíbila zpětné proplacení nákladů spojených s tiskem. Náklady na tisk tedy nejprve zaplatí spolek, po podání a schválení žádosti o stipendium částku spolku zpět vyplatí fakulta.
 - Konečná částka bude známá po dokončení tiskových podkladů, odhad činí cca 45 000 Kč.
 - Současné vedení redaktorského týmu bude na svých pozicích končit, proto pravděpodobně během uvedení nového čísla dojde k vyhlášení „výběrového řízení“ na nové šéfredaktorstvo.
- 22.2. Bohemka s Ffabulou
 - Přípravy probíhají dle plánu.
- 26.2. Exkurze do expozice Ruku v ruce s Koreou
 - Matěj Říha navrhuje oslovit spolek studentů koreanistiky a požádat ho o spoluorganizaci exkurze.
 - Vše probíhá v pořádku.
 - Do 6.2. je třeba potvrdit, že se akce bude účastnit alespoň 15 lidí, proto je nutné zveřejnit ji co nejdříve.
- Zasedání výboru
 - Je třeba co nejdříve stanovit finální datum. Momentálně čekáme na vyplnění tabulky dostupnosti všemi členy výboru.
- Spolkohospoda
 - Také by bylo třeba stanovit datum co nejdříve. Kašpar Juráček a Šimon Baldík na tom usilovně pracují.
- Filmový klub: Dánská dívka
 - Též spěchá.

Návrhy na nadcházející akce:

- Luis Velázquez – navrhuje večer pro nezadané
 - Tuto akci bohužel vzhledem k nemožnosti zajistit bezpečný prostor a předejít případným nepříjemným situacím mezi účastníky nemůžeme zaštitovat.
 - Luis Velázquez byl odkázán na kampus Hybernská a Studentskou Radu.

- Matěj Říha – navrhuje těsnější spolupráci s ÚTVAR
 - Možnost uspořádat komentovanou exkurzi, navrhujeme Starou Boleslav
 - ÚTVAR by rád spolupracoval na organizaci filmového klubu – mezi zvažované filmy se řadí Tři oříšky pro Popelku, Pohádky bratří Grimmů, Goethe, Metropolis a Most.

5. Spolkonarozeniny

- Vzhledem k množství práce, které se pojí s pořádáním Plesu i Spolkonarozenin a úspěchu, který minulý rok Ples zaznamenal, jsme se rozhodli spojit tyto dvě akce a uspořádat oslavu spolkových narozenin doplněnou o nejpoblárnější aspekty plesu – akce opět využije prostoru Venuše ve Švehlovce, účastníci budou vyzváni k obléknutí tematických kostýmů, součástí programu bude karaoke a možnost zatančit si.
- Akce se uskuteční v úterý 12.5. 2026.
- Vzhledem k finanční náročnosti akce bude vstup podmíněn zaplacením vstupného, které ale nebude dosahovat výše loňského vstupného na ples.
 - Lístek v předprodeji bude naceněn na 100 Kč, dostupný bude pouze pro členy spolku. Součástí členského lístku bude také první nápoj zdarma.
 - Lístek pro nečleny a na místě až do naplnění kapacity bude naceněn na 150 Kč.
 - Kapacita prostoru je 180 osob, do prodeje půjde 160 ks lístků.
- Role pro organizaci byly rozděleny následovně:
 - Bar
 - Václav Paděra a Šimon Baldík jsou garanty činnosti baru, zajistí materiál, naceňování a celkovou funkci baru.
 - Jako dobrovolníci se hlásí Kašpar Juráček, Sayana Zubková a Melissa Penková.
 - Hlavní garant: Tereza Hálová
 - Grafika, propagace: Ema Jandová
 - Lístky: Vlastimil Křišťan
 - OSA: Marek Panocha
 - Hudba: Nikola Sušická, Matěj Říha
 - Tombola: Matěj Říha
 - Výzdoba: Kateřina Karbanová a Ema Jandová
 - Fotograf a tvorba fotokoutku: Vlastimil Křišťan
 - Finance: Kateřina Karbanová
 - Pozvánky, komunikace: Tereza Hálová
- Téma zatím není stanoveno.

6. Finance

- Pokladní se podařilo snížit počet mincí, které byly v držbě spolku. Do budoucna doporučuje nastavovat ceny v celých desítkách, aby se předešlo opětovné kumulaci většího množství mincí.
- Pokladní dále vyhotovila závěrečnou zprávu za rok 2025.

7. Různé

- Seznamovák 2026
 - Pevné jádro týmu: Markéta Prošková, Regina Königová, Štěpán Šamberger
 - dále se jako součást pevného jádra organizátorského týmu hlásí Matěj Říha a Šimon Baldík.
 - Seznamovák 2026 proběhne v datu 25.9. – 27.9., datum potvrzeno panem Součkem.
- Přípravné kurzy
 - Smlouvy pro lektory jsou připraveny, web je v procesu aktualizace, dozory jsou zařízeny.
 - Nahrávky přednášek se v minulých letech zajišťovaly přes MS Teams, kde je ale nově nahrávání placenou funkcí. Proto Vojtěch Šimák žádá o navýšení rozpočtu pro zakoupení MS Teams.
Předsedkyně Tereza Hálová nechává hlasovat o schválení rozpočtu 3 000 Kč pro zakoupení MS Teams
⇒ Schváleno poměrem hlasů 4-0-1
 - Byli bychom moc rádi, kdyby se na propagaci přípravných kurzů podílel také ÚH, jeho webové stránky, kde by měl propagaci umístit, jsou bohužel stále nefunkční.
- Propagační video
 - Scénář je sepsán, je třeba zajistit realizaci.
- Změna stanov
 - Předseda DK Šimon Baldík představil okolnosti, důvody a průběh procesu změny stanov.
 - Šimon Baldík dále rámcově představil hlavní okruhy plánovaných změn s apelem na fakt, že se nejedná o finální návrh a vyzval ostatní přítomné k diskusi.
 - Výbor je na objem práce, kterou musí zastat, málo početný a jeho členové často velmi rychle vyhoří. Proto se výbor rozšíří o dva členy, tj. na 7 členů. Struktura DK zůstane zachována.
 - Je navržena lepší specifikaci jednotlivých rolí ve výboru. Agenda by byla rozdělena následujícím způsobem: předseda, místopředseda, tajemník, pokladník, organizátor vědeckých akcí, organizátor socializačních akcí a grafik + správce sociálních sítí. Role by byly propustné. Momentální návrh zároveň počítá s kandidaturou na konkrétní funkci – to by mohlo

zajistit lepší informovanost o tom, co funkce, do které jedinec kandiduje, obnáší.

- Stanovy v současné podobě nepočítají s kandidaturou v nepřítomnosti či dokonce ze zahraničí. Kodifikovaná není ani plná moc, kandidatura v zastoupení či volba v zastoupení. I tyto situace by měly být ošetřeny novými stanovami.
- Do stanov bude zakomponován etický kodex.
- Budou lépe kodifikovány pravomoci DK.
- Na stole je též včlenění studentů muzejnictví do spolku.
- Pokud vše půjde podle plánu, na jaře proběhne mimořádná valná hromada, která změny prohlašuje a umožní tak jejich platnost pro valnou hromadu plánovanou na říjen 2026.

Po představení rámcového plánu pro aktualizaci stanov byla zahájena diskuse.

- ⇒ Jonáš Vicherek upozorňuje, že rozdělení rolí by mohlo snížit počet zájemců o výborovou činnost a vyděsit studenty prvního ročníku, kteří s výborovou činností ještě nemají zkušenosti. Výbor toto nebezpečí uznává a doufá, že by se mu dalo předejít pomocí většího množství manuálů, které budou předávány dalším výborům, větších předávacích protokolů a intenzivnějšího procesu zaučování.
- ⇒ Marek Panocha sice souzní s většinou plánovaných změn, ale souhlasí s kolegou Vicherkem. Argumentuje, že o pozici pokladníka tradičně nebývá velký zájem a že navrhované změny by situaci mohly ještě zhoršit. Navrhuje zachování současného volebního systému, při kandidatuře by ale bylo možné prioritizovat určitou pozici/pozice – to by zajistilo větší šanci na pokrytí všech funkcí ve výboru. Marek Panocha dále připomíná, že Šimonem navrhovaný postup by mohl radikálně prodloužit trvání Valné hromady a ta by se tak stala téměř nerealizovatelnou.
- ⇒ Vojtěch Šimák též zmiňuje možný scénář, kdy se na určitou funkci nikdo nepřihlásí. Preferuje rozdělení rolí v rámci výboru, až po valné hromadě.
- ⇒ Šimon Baldík v reakci na výše zmíněné výhrady konkretizoval svoji představu, tj. jednalo by se pouze o roli tzv. garanta – zvolený by tedy činnost nemusel vykonávat, byl by ale zodpovědný za to, že činnost *je vykonána*. Toto řešení se Vojtěchu Šimákovi zdá zbytečné.
- ⇒ Lucie Dvořáková souhlasí s navýšením počtu osob ve výboru i jasnějším definováním jednotlivých funkcí již na valné hromadě – dle jejího názoru by kandidující lépe rozuměli budoucí náplni své práce a mohli by tak učinit informovanější rozhodnutí. Připomíná ale, že konkrétní definice nemusí být nutně kodifikovaná. Problémem dle ní je, že lidé často neví, co bude náplní jejich práce. Řešením je dle Lucie osvěta, dlouhodobé představování jednotlivých funkcí a pozitivní propagace. Byla by ráda, kdyby zaznělo hlavně to, co funkce člověku dá

a jaké dovednosti a schopnosti mu přinese. S tímto tvrzením souhlasil i Jonáš Vicherek, který se bojí explicitní formulace ve stanovách, ale vítal by osvětu.

- ⇒ Šimon Baldík děkuje za všechny názory a uznává, že přesné definice a kodifikace by mohly být spíše na škodu. Souzní s myšlenkou dobrého představení funkcí a dostatečné prostupnosti rolí.
- ⇒ Lucie Dvořáková dále připomíná poměrně volný vztah Obscure a Spolku a do budoucna navrhuje pevnější zakotvení tohoto vztahu. Navrhuje zanést do stanov formulaci typu „spolek pověřuje redakci“, aby byl vztah jasný a explicitní. Obscura by měla být zařazena do agendy výboru, komunikací s ní by mohl být pověřen místopředseda.
- ⇒ Vojtěch Šimák v reakci připomíná, že přípravné kurzy jsou s výborem propojeny skrze osobu tajemníka, která vypracovává smlouvy pro lektory a dozor a pokladníka, která výše zmíněné vyplácí. Toto propojení považuje za dostatečné. Přítomní členové výboru souhlasí.
- ⇒ Na konci diskuse Lucie Dvořáková navrhla uspořádat schůzku otevřenou celému členstvu, na které by se změna stanov znovu diskutovala, a to s dostatečným předstihem před jarní valnou hromadou, aby navržené změny mohly být ještě zařazeny do finální verze stanov.

8. Závěr

- Předsedkyně je hrdá, že jsme všechno zvládli v plánovaném čase a s poděkováním v 19:00 ukončuje schůzi.